



ISSN 2095-6274
CN 10-1158/R

中华灾害救援医学®

CJDM CJDM CJDM

ISSN 2095-6274



中华灾害救援医学

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

月刊 2013年12月创刊 第9卷 第1期 2021年1月出版

主 管

中国人民解放军总医院

主 办

中华灾害救援医学编辑部

主 编 郑静晨

编 辑 中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

传真: 010-57976103

E-mail: cjdm2013@sina.com

网址: wjcdm.cbpt.cnki.net

编辑部主任 李晓雪

出 版 人民武警出版社

印 刷 北京新视觉印刷有限公司

国外发行

中国国际图书贸易集团有限公司

(北京399信箱, 100048)

代号: M9115

邮 购

中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

传真: 010-57976103

定 价

每期: 15元 全年: 180元

中国标准连续出版物号

ISSN 2095-6274

CN 10-1158/R

版权归中华灾害救援医学编辑部所有

本刊刊出的文章除特别声明外, 不代表主办单位和本刊编委会的观点。本刊所有文字、图片未经许可, 不得加印、盗版, 不得用于商业用途, 违者将追究其法律责任。本刊如有印刷质量问题, 请与本刊编辑部联系调换。

目 次

论 著

战术一线救治模拟训练系统的设计与实现 723

郭 栋, 黎檀实, 潘 菲, 何伟华, 鱼 敏

基于院前急救心肺复苏执行现况对院前急救人员构架建设及专业培训的探讨 728

许臻晔, 蒋 婕, 韩 意, 徐艳丽, 王佳玉, 史 霆, 毛恩强, 黄 梁

新型冠状病毒肺炎期间重症监护室护士排班模式的探索与实践 733

盘瑞兰, 陈丽静, 任卫红, 萧玉琼, 周 欢

我国东南沿海地区综合性医院重症监护病房热环境现状及热舒适研究 737

何进椅, 陈晓欢, 石 岚, 陈美榕, 林秀霞, 林风辉, 李 红

分层次培训急诊护士应对灾害救援能力实践与效果 742

叶诚栋, 林朝霞, 林 羽

四种药物辅助治疗老年重症肺炎有效性和安全性的系统评价——基于网络Meta分析 745

许玉琼, 江智军, 黄文蒂, 丁洁珠, 龙 翔, 韩 伟

专家论坛

努力提升前线战伤医疗后送能力 751

李 阳, 张连阳

专题论述

热射病相关肾脏损伤的机制及研究进展 754

何嘉骐, 倪 军, 张 静

我国医疗救护员职业建设瓶颈与发展对策探析 758

郑 进, 郭红梅, 刘 迪, 何丽红, 郑湘豫, 张培玲, 张华龙

综述

无人机在城市突发事件紧急医学救援中的应用进展 761

卢加发, 韩 伟

后疫情时代护理专业人员人文素养发展的思考 764

苏小凤, 刘 霖, 韩继明

临床医学经验

妊娠期合并胆囊结石的影响因素分析 768

张培松, 何新苗, 龚义飞, 曹葆强

实践经验

泥石流灾害后医学防疫重点及救护原则 771

彭文华

医疗器械

灾害现场狭小空间截肢工具箱包的研制 774

李孚昊, 刘子泉, 崔欢欢, 刘燕青, 屈 波, 王海旺, 樊毫军, 侯世科

理论研究

烈性传染病航空转运需求与功能分析 778

刘凯莉, 刘鑫宝

环球救援资讯

扬帆救援医学航程 助力平安中国建设:《中华灾害救援医学》杂志 2021 主编寄语 721

执行责任编辑及编审组成员 李晓雪 赵中辛 邹圣强 姚 玲 姚 远

本期责任编辑 徐超颖

本期责任校对 徐超颖 南 杰

英文责任审校 南 杰

本期责任排版 徐超颖

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

Monthly Established in December 2013 Vol.9 No.1 January, 2021

Supervising Institute

Chinese People's Liberation
Army General Hospital

Sponsor

Editorial Office of Chinese Journal of
Disaster Medicine

Editor-in-Chief

ZHENG Jingchen

Editing and Order

Editorial Office of Chinese Journal of
Disaster Medicine
69 Yongding Road, Haidian District,
Beijing 100039, P.R. China
Tel: 010-57976951
Fax: 0086-10-57976103
E-mail: cjdm2013@sina.com
wjcdm.cbpt.enki.net

Director of Editorial Department

LI Xiaoxue

Publishing

Publishing House of PAP

Printing

Beijing New Vision Printing Co., Ltd

Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation
P. O. Box 399, Beijing, China

Code NO. M9115

Price

¥15.00

Periodical Registration

ISSN 2095-6274
CN 10-1158/R

Copyright by Editorial Office of Chinese Journal of Disaster Medicine

All articles published represent the opinions of the authors, do not reflect the official policy of the Logistics Department of PAP or the General Hospital of PAP, unless this is clearly specified. No part of this publication may be reproduced, in any form or by any means, electronic, photocopying, or without permission. If found to be in contravention, he or she shall be investigated and dealt with according to the law.

CONTENTS IN BRIEF

ORIGINAL ARTICLES

Design and implementation of simulation training system for

treatment in forward tactical area 723

GUO Dong, LI Tanshi, PAN Fei, HE Weihua¹, YU Min

Discussion on the construction of pre-hospital emergency personnel

framework and professional training based on the current situation of
pre-hospital emergency cardiopulmonary resuscitation (CPR) ... 728

XU Zhenye, JIANG Jie, HAN Yi, XU Yanli, WANG Jiayu, SHI Ting, MAO

Enqiang, HUANG Liang

Exploration and practice of nurse scheduling model in intensive care

unit during novel coronavirus pneumonia..... 733

PAN Ruilan, CHEN Lijing, REN Weihong, XIAO Yuqiong, ZHOU Huan

Research on the thermal environment and thermal comfort in

Intensive Care Units in China's general hospitals in southeast
coastal areas 737

HE Jinyi, CHEN Xiaohuan, SHI Lan, CHEN Meirong, LIN Xiuxia, LIN

Fenghui, LI Hong

Practice and effect of hierarchical training on emergency nurses'

ability to deal with disaster rescue 742

YE Chengdong, LIN Chaoxia, LIN Yu

Systematic review on the efficacy and safety of four drugs in

adjuvant treatment of elderly patients with severe pneumonia:
a network-based meta-analysis 745

XU Yuqiong, JIANG Zhijun, HUANG Wendi, DING Jiezhun, LONG

Xiang, HAN Wei

SPECIALIST FORUM

- Efforts to improve the medical evacuation capabilities of frontline combat casualty 751

LI Yang, ZHANG Lianyang

MONOGRAPH

- Review on the mechanism and research progress of renal injury related heat radiation disease 754

HE Jiaqi, NI Jun, ZHANG Jing

- The analysis of the bottleneck and development countermeasures of the occupational construction of emergency medical technician in China 758

ZHENG Jin, GUO Hongmei, LIU Di, HE Lihong, ZHENG Xiangyu, ZHANG Peiling, ZHANG Hualong

REVIEWS

- The application progress of unmanned aerial vehicle in urban emergency medical rescue 761

LU Jiafa, HAN Wei

- Thoughts on the humanistic development of nursing specialty in the post-epidemic era 764

SU Xiaofeng, LIU Lin, HAN Jiming

CLINICAL EXPERIENCE

- Analysis of influencing factors of gallstone during pregnancy 768

ZHANG Peisong, HE Xinmiao, GONG Yifei, CAO Baoqiang

MEDICAL EQUIPMENTS

- Development of field operation box and kit for amputation in narrow space on disaster scene 774

LI Fuhao, LIU Ziquan, CUI Huanhuan, LIU Yanqing, QU Bo, WANG Haiwang, FAN Haojun, HOU Shike

THEORETICAL STUDY

- Analysis on demand and function of air transport of severe infectious diseases 778

LIU Kaili, LIU Xinbao

Executive members of editorial board and reviewing group

LI Xiaoxue ZHAO Zhongxin ZOU Shengqiang YAO Ling YAO Yuan

Responsible editor *XU Chaoying*

Responsible proof-reader *XU Chaoying NAN Jie*

Responsible examiner for English *NAN Jie*

Computer typesetter *XU Chaoying*